

菌物研究

2011 年 3 月

第 9 卷 第 1 期

目 次

研究论文

- 粘鞭霉属 2 个中国大陆新记录种 姜于兰, 许俊杰, 张天宇 (1)
- 辽宁省虫生真菌的 2 个新记录种 王术荣, 李玉 (3)
- 中国垂幕菇属新记录种——瘤核垂幕菇的形态学鉴定及 ITS 系统发育分析
..... 郑俊娟, 林琦, 何培新, 贺新生 (5)
- 我国东北地区玉米穗腐镰孢菌的种类及其分离频率 张婷, 孙晓东, 吕国忠 (9)
- 内蒙古白粉菌区系多样性 刘铁志 (15)
- 长白山大型真菌物种多样性调查名录Ⅳ针阔混交林带 图力古尔, 康国平, 范宇光, 王耀, 梁晗 (21)
- 冬虫夏草成熟过程中冬虫夏草菌及其突变基因型在子座和僵虫体中的差异表达
..... 姚艺桑, 周妍娇, 高凌, 陆继红, 吴子嫩, 朱佳石 (37)
- 花生壳培养基对杏鲍菇菌丝生长的影响 潘嘉平, 刘淑艳, 李晓 (50)

综 述

- 猴头菌属真菌化学成分及药理活性研究概述 张鹏, 图力古尔, 包海鹰 (54)
- 库恩菇 *Kuehneromyces mutabilis* (Schaeff.) Singer & A. H. Sm. 图力古尔 摄 (封一)
- 《菌物研究》荣获第三届中国高校特色期刊奖 (封二)
- 征稿简则 (封三)

Journal of Fungal Research

Vol.9 No.1

Mar. 2011

CONTENTS

Research Article

- Two Species in *Gliomastix* New to Mainland China JIANG Yu-lan , XU Jun-jie , ZHANG Tian-yu (1)
- Two Species of Entomogenous Fungi New to Liaoning Province WANG Shu-rong , LI Yu (3)
- Morphological Identification and ITS Phylogenetic Analysis of *Hypholoma tuberosum* , a New Record of
Hypholoma in China ZHENG Jun-juan , LIN Qi , HE Pei-xin , HE Xin-sheng (5)
- Fusarium* Species and Its Isolation Frequency from Rot Ears of Maize in Northeast China
..... ZHANG Ting , SUN Xiao-dong , LÜ Guo-zhong (9)
- Flora Diversity of Powdery Mildews in Inner Mongolia LIU Tie-zhi (15)
- Checklist of Macrofungi Collected from Different Forests in Changbai Mountain(Ⅳ): Coniferous and
Broad-Leaved Mixed Forest BAU Tolgor , KANG Guo-ping , FAN Yu-guang , WANG Yao , et al. (21)
- Dynamic Alterations of the Differential Fungal Expressions of *Ophiocordyceps sinensis* and Its Mutant
Genotypes in Stroma and Caterpillar during Maturation of Natural *Cordyceps sinensis*
..... YAO Yi-sang , ZHOU Yan-jiao , GAO Ling , LU Ji-hong , et al. (37)
- Effect of Peanut Hull Media on the Growth of Mycelia of *Pleurotus eryngii*
..... PAN Jia-ping , LIU Shu-yan , LI Xiao (50)

Review

- Summarization of Researches on Chemical Composition and Pharmacological Activity of *Hericium* species
..... ZHANG Peng , BAU Tolgor , BAO Hai-ying (54)